
Farlig uorganisk avfall etter 2022
En humpete vei - refleksjoner og veien videre!

Carl Hartmann, adm.dir. NOAH AS
NFFA konferansen 14. sept 2017





NOAHs virksomhetsområder 
Farlig avfall og Ordinært avfall

Aske fra forbrenning Industriavfall                  Forurenset jord              Bygg- og riveavfall                Sedimenter

Langøya som behandlingsanlegg Langøya ferdig rehabilitert som friluftsøy



NOAHs visjon og misjon

• Vår visjon er å skape sikre løsninger for en renere 
fremtid. 

• Selskapets misjon er å ta farlige stoffer som oppstår 
i samfunnet ut av naturens kretsløp. 

• Selskapets misjon er også å gjenvinne nyttige stoffer 
ut av det avfallet vi behandler.



NOAH og Gjenvinning

 NOAH er en kompetansetung bedrift med grønne visjoner! 

Vår strategi
NOAH skal på en sikker måte og basert på et etterspurt behov 
gjenvinne 25% av mottatte mengder innen 2025. 

Vårt primærfokus:

 Saltgjenvinning

 Energigjenvinning 

 Metallgjenvinning



Deponikapasitet

Kapasitet Langøya

Farlig avfall:             5 år – 2022 / 2,7 mill. m3

Ordinære masser: 12 år – 2029 / 3,3 mill. m3

Kapasitet Brevik

Farlig avfall: +25 år / 18 mill. m3



Norsk industri er avhengig av forutsigbarhet!

Sikker behandling av framtidens farlig avfall er en nødvendighet

 230 norske industrikunder

 Viktige samfunnsfunksjoner 



Strukturert plan prosess ble til en storm

 Fra første stund: høy temperatur, NOAH fikk mye kritikk: «arrogante, NOAH knebler motstandere, truer….»
 Påstander om «Tsjernobyl», giftlagre, miljøkatastrofer, kyniske utnytting av folk, korrupte tjenestemenn»

 Sosiale medier, stort trykk på lokaldemokratiet , beslutningsprosessen eroderte:
 Sterke framstillinger med alternative fakta skapte et svært negativt bilde
 Deponi er gammeldags, gjenvinning er framtiden
 Konsekvensutredningen av Brevik skulle stoppes, «vi vet nok», «følelser er også fakta»
 NOAH klarte ikke å få fram sitt budskap

 Kampen stod etter hvert om «referansen Langøya», 
 «NASA bilder avslører lekkasjer», politianmeldelse
 NOAH tetter øya i desperat tempo
 Miljøkatastrofe som vil ødelegge i mer enn 100 år»



Politikk og industri 



Hva nå?

 Slik det utviklet seg: NOAH ønsket ikke at temperaturen i valgkampen 
skulle økes ytterligere pga. deponisaken

 Derfor valgte vi å endre tidsplan for offentliggjøringen av vårt arbeid, 
planen var jo å ta dette her, det beklager vi!

 NOAH vil offentliggjøre nytt konsept når støvet har lagt seg
 Dette konseptet har vi stor tro på!

 Vi har 30 års god erfaring og høy kompetanse
 Vi kommer til å trenge deponi i framtiden
 Og vi vil legge til rette for gjenvinning 



Refleksjoner…..

 Vi har drevet Brevik prosjektet i 7-10 år, 100+ MNOK: 
hvor er vi, hva har vi lært?

 Farlig avfall vekker ikke entusiasme, er lite forstått og svært myteomspunnet:  
eks: «det verste som finnes». 

 Vi løser et problem folk ikke identifiserer seg med
 Folkemøtets tunge rolle er redusert, nå råder de sosiale media som ikke venter på 

våre vurderinger og framstillinger
 Vanskelig å drive en kunnskapsbasert dialog

 Lang prosjekttid og det er valg annet hvert år……



Mer refleksjoner

• Har NOAH gjort feil?

 Svært krevende å stå i dette, men vi har hatt godt av å tenke om igjen 
og samle kreftene

 Lokal ulempe, nasjonal fordel: ingen heia gjeng
 «Det blir bråk og spetakkel uansett hvor man prøver seg» (Torbjørn Berntsen)
 Plan og bygningsloven peker på kommunen, er det en «fair» oppgave?

• Et prosjekt som vårt vil tjene på å ha bredere forankring og en annen 
basis for kommunikasjon når det starter



Og så, hva gjør vi?
Veien videre

 Vi må begynne å kommunisere (bedre) til omverden, ikke til oss selv

ÅPEN DAG 2017: 1.720 besøkende 

 Hva er viktig for omverden?
 Åpenhet

 Vi må treffe et riktig verdigrunnlag: Hvordan ønsker vi alle å ha det, hvordan angår avfall oss alle, hva gjør vi 
med farlig avfall?

 Vi må lage enkle koblinger mellom vårt moderne levesett og de (farlig) avfallsmengder som oppstår

 Jeg tror vi må begynne å kalle oss noe annet enn en farlig avfallsbedrift og bransje, farlig avfall er en 
«forskrift», ikke formålet med vår virksomhet



Oppsummering

Bransjen:
1. Stadig strengere krav til håndtering av miljøfarlig avfall, det blir ikke mindre av det…

2. Det kommer til å bli et deponi og det kommer til å bli gjenvinning – Sikkert og sirkulært!

3. Bransjen må jobbe klokere med myndigheter og lokalmiljøer

NOAH:
1. NOAH har et svært godt konsept og vil kunne dekke et nasjonalt behov. Gjerne konkurranse

2. Vårt anlegg på Langøya er en svært viktig brikke i å sikre overgangen til nytt anlegg. 

3. NOAH jobber hardt og engasjert videre 



NOAH
«Sikre løsninger for en renere fremtid»


